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Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2012. december hó 20. napján 
megtartott rendkívüli testületi ülésér ől. 
 
Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 

Anderkó Attila alpolgármester 
Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő 
Dénes László képviselő 
Léka János képviselő 
 
 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter körjegyző, Radványi Lajosné pénzügyi fő-
tanácsos, Cződör Attila műszaki főtanácsos, Dr. Komlóssy Csilla háziorvos, Ikládi Lajos Polgár-
őrség vezetője. 
 

Radó Tibor polgármester– Köszöntök mindenkit a 2012. december 20-án megtartott rendkívüli 
testületi ülésen. Megállapítom, hogy két fő hiányzóval a testület határozatképes. Jegyzőkönyv 
hitelesítőnek Bertáné Kecskeméti Katalin és Léka János képviselőket javaslom. Vállaljátok? 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Igen. 

Léka János képviselő- Igen. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése 

261/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesőnek Ber-
táné Kecskeméti Katalin és Léka János képviselőket jelölte ki. 

 

Radó Tibor polgármester– Napirendi pontok, illetve a testületi anyag kiküldésre kerültek, valaki-
nek valami kiegészítése, javaslata? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Feri kérte, hogy az egyebekben a Sportkör támogatását beszélje 
meg a testület. 

Léka János képviselő- Én szeretném, ha megbeszélnénk a tiszteletdíjakat. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Az óvodával kapcsolatosan a személyi feltételeket is 
szeretném, ha megbeszélnénk.  

Léka János képviselő- Beszélhetünk a kerékpárokról is. 

Anderkó Attila alpolgármester- Egyebekben szeretnék egy tájékoztatást kérni a mikrotérségi 
dolgozók elhelyezéséről. 

Radó Tibor polgármester– Egyéb észrevétel esetleg? Amennyiben nincs, aki a napirendi ponto-
kat az elhangzott kiegészítésekkel együtt elfogadja, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Napirend elfogadása 

262/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbi-
ak szerint fogadta el: 

1. Háziorvosi szerződés kiegészítése. (Meghívott: Dr. Komlóssy Csilla háziorvos) 



2. Óvoda kérelme téli zárva tartásáról és a személyi feltételekről. 

3. Polgármester tájékoztatója.  

4. Az önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletének módosítása. 

5. 2013. évi átmeneti rendelet megalkotása. 

6. Az önkormányzat SZMSZ-ének módosítása. 

7. Szilárd hulladékkezelési közszolgáltatásról szóló rendelet módosítása. 

8. Temetői díjak felülvizsgálata- rendeletmódosítás. 

9. BM önerő pályázati támogatásról lemondás. 

10. Makó Kistérség Mozgókönyvtári Szolgáltatási Társulás megszüntetése. 

11. Makó- Térségi Víziközmű Kft. jegyzett tőke emelése. 

12. A Tótkomlósi Önkormányzati Tűzoltósághoz hozzájárulás megállapítása. 

13.  Asztalok készítéséről szóló határozat visszavonása. 

14. Tájékoztató pályázatainkról és új pályázati lehetőségekről illetve a kerékpártároló-
ról. 

15. Tájékoztató a 2013. január elsején várható alkalmazott létszámról. 

16.  Egyebek. 

o Tájékoztató a 2013-as évi start munkaprogramról 

o Diákönkormányzat támogatási kérelme 

o Sportkör támogatási kérelme 

o Tiszteletdíjak kifizetése 

o Tájékoztató a Mikrotérségi dolgozók elhelyezéséről 

 
1. Napirendi pont: Háziorvosi szerz ődés kiegészítése. 

Radó Tibor polgármester- Az anyaghoz írásos anyag kiküldésre került. Ezzel kapcsolatban va-
lami kérdés, doktornő esetleg kiegészítés? 

Dr. Komlóssy Csilla háziorvos- Úgy gondolom, amit kellett, már megbeszéltük. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az ügyelet vállalásáról van szó, azt beszéltük meg, ha kell önkén-
tesen is fogod vállalni. Tulajdonképpen arról van szó, hogy a háziorvossal kötött szerződésben 
olyan értelmű vállalás van, hogy az harmadik személyre telepít jogot vagy kötelezettséget és ez 
lett most helyretéve. Ezenkívül pontosítva lett, hogy az eszközök, amiket a doktornő átvett lel-
tárral azok már nem az önkormányzat tulajdonát képezik egy kivételtől eltekintve, hanem azokat 
a doktornő megvette. 

Radó Tibor polgármester- Amennyiben nincs kérdés, kérem, aki a szerződés kiegészítésével 
egyetért, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Háziorvosi szerződés módosítása 

263/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Dr. Kovácsné Dr. Komlóssy 
Csilla háziorvossal kötött szerződés módosítását a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal 
jóváhagyta. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: 2013. január 



Dr. Komlóssy Csilla háziorvos- Ha már itt vagyok, szeretnék beszélni a bérleti díjról. Ma kaptam 
készhez a kivonatot, hogy bérleti díjat vezetett be a testület a rendelőre és a lakásra is. Nekem 
a szerződésemben bérleti díj nem szerepel. Azt tudni kell, hogy amit én végzek, az-az önkor-
mányzat kötelező feladata, melyet el kell látnia.  

Radó Tibor polgármester- Ezek alapján én javaslom, hogy a bérleti díj megállapításáról szóló 
határozatát a testület vonja vissza. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Háziorvosi rendelő és szolgálati lakás bérleti díjának visszavonása 

264/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a háziorvosi rendelőre és 
szolgálati lakásra bérleti díjat nem állapít meg, az ezzel kapcsolatos határozatát visz-
szavonja. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: 2013. január 

 
 
2. Napirendi pont: Óvoda kérelme téli zárva tartásá ról és a személyi feltételekr ől. 

Radó Tibor polgármester- Az óvoda kérelme kiküldésre került. Valakinek kérdése vagy egyéb 
javaslata? 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Óvoda téli szüneti zárva tartása 

265/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a –szülők körében történt fel-
mérés alapján- jóváhagyja, hogy az óvoda 2012. december 27-től 2013. január 04-ig 
zárva tartson. 

Felelős:  polgármester, óvodavezető 

 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Mindenki tudja, hogy a társulás, mint egységes intéz-
ményrendszer felbomlott. Az óvodánál a személyi feltételeket a közoktatási törvény szerint kell 
meghatározni. 126 órát kell ellátni plusz az SNI-s fejlesztéseket –ehhez majd megbízási szer-
ződést kell kötni az Anikóval-, ebből 6 óra a vezetőnek a munkaideje és 120 óra marad a 3 
óvodapedagógusra, amely nem fedi le az óvodai csoportok egész napos óvónővel való ellátá-
sát. Számításaink szerint 3,9 óvodapedagógus szükséges még a vezető óvónőn kívül ahhoz, 
hogy az óvodai csoportok ellátása megtörténjen. Ezenkívül, a törvény óvodánként még plusz 2 
technikai létszámot ír a törvény, ehhez mi nem ragaszkodunk, de egy fél álláshelynyi óvodatit-
kár alkalmazása elengedhetetlen. Én kérem a testületet, hogy segítsenek, nem szeretném, ha 
az intézmény működőképtelen lenne. Tehát kellene egy óvodapedagógus és egy fél állásos 
óvodatitkár.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Eddig úgy van, hogy a kormány az óvodát a törvény szerint fogja 
majd finanszírozni.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Normatívát biztosít a személyi feltételek biztosítására, 
és emellett a működési költségekhez -gyerekenként m2-re kiszámolva- is hozzájárul. Ebből kell 
gazdálkodnia a társulásnak. Működési költség jelentősen csökken azzal, hogy kazán van ott is.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Számításokat kell végezni, meg kell nézni, amit meg lefinanszíroz-
nak, azt oda kell adni az óvodának. 



Léka János képviselő- Én is javaslom, hogy igenis tegyük oda, amit a törvény előír. Ezen ne 
spóroljunk. 

Dénes László képviselő- Szerintem most hozzunk egy elvi döntést, hogy igen, a képviselőtestü-
let egyetért azzal, hogy az óvodába plusz létszámot kell biztosítani, de szerintem várjunk vele a 
költségvetés tárgyalásáig –tudom addig is működni kell valahogy-, addigra már fogjuk látni, 
hogy mennyi finanszírozást fog kapni az óvoda. Szerintem még ez nem biztos, addig nem men-
jünk ebbe bele, de mondom, az elvi döntést szerintem mindenképpen hozzuk meg. Szerintem 
Erzsike és Brigitta összeül és kiszámol mindent, és ha ez megvan, legfeljebb már január elején 
tartunk egy rendkívüli testületi ülést. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Én javaslom, hogy január második hetében üljünk ösz-
sze. 

Szabóné Brezina Brigitta intézményvezető- Azért nem jó vele sokáig várni, mert nem tudjuk el-
látni a feladatokat a törvénynek megfelelően. Gondolj bele, én 30 órában vagyok csoportvezető 
és így meg kijövök 6 órára; 24 órát nincs, aki ellássa. 24 órába nem rakhatok dajkát, azt nem 
engedi a törvény. Nekem ez a legnagyobb problémám. 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Meg kell nézni először is, hogy kinek mennyi a bére, 
utána tudunk majd számolni. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Én már kiszámoltam a 2013. évi béreket, nekem ez 
megvan. Az segítség, ha én ezt átküldöm nektek? 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Az óvónők az érdekesek, de mindenképpen igen. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- De akkor ezek szerint tökéletes határozat az, hogy felemeli a tes-
tület a keretlétszámot, és ha megvannak a számítások, akkor azonnal intézkedik a testület. 
Nem kell ezt túlbonyolítani. Ha ez így lezajlik, akkor nincsen semmi baj. 

Radó Tibor polgármester- Ez a javaslat alapján, javaslom, hogy 1 fővel emeljük az óvodapeda-
gógusok létszámát. Aki ezzel a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Óvoda keretlétszámának emelése 

266/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete egyetért azzal, hogy az óvoda 
keretlétszáma egy fő óvodapedagógussal megemelésre kerüljön. A képviselőtestület a 
társulásban résztvevő önkormányzatok egyetértését az emelés tárgyában kikéri, s az 
óvodai társulás költségvetésébe e módosítás ezt követően fog bekerülni. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: 2013. évi költségvetés megalkotása 
Értesül:  Társult önkormányzatok képviselőtestületei 

 

Radó Tibor polgármester- A másik határozati javaslat, hogy az óvodatitkár alkalmazására is a 
társult önkormányzatok véleményének beszerzése után kerüljön sor. Aki ezzel egyetért, kérem, 
szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Óvodatitkár alkalmazása 

267/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete javasolja az óvodai társulás-
ban résztvevő önkormányzatok képviselőtestületeinek, hogy az óvodai intézményhez 



egy fő óvodatitkár kerüljön alkalmazásra. Egyetértésük esetén a költségvetésbe beter-
vezésre kerülhet az álláshely.  

Felelős:  polgármester, intézményvezető 
Határid ő: 2013. évi költségvetés megalkotása 
Értesül:  Társult önkormányzatok képviselőtestületei 

 
 
3. Napirendi pont: Polgármester tájékoztatója. 

Radó Tibor polgármester- A polgármester tájékoztatója kiküldésre került. Valami kérdés ezzel 
kapcsolatban? 

Léka János képviselő- ÖNHIKI-vel kapcsolatban mit tudtok? 

Radó Tibor polgármester- Tegnap jött az ÖNHIKI-ről az információ, miszerint 8.198.000 Forintot 
kaptunk. 

Léka János képviselő- Mennyi a kifizetetlen számlák összege illetve mennyi a hiány? 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Kifizetetlen számla 10 millió Forint felett van, ezen felül 
vannak még szerződéses kötelezettségeink is, ezen felül más adósságunk nincs. 

Léka János képviselő- Mennyi pénz maradt? 

Radó Tibor polgármester- Még így is mínusz 3,5 millió Forint körülbelül.  

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- A folyószámlahitelt kinullázták, de van 31,5 millió Forint 
felhalmozási hitelünk, azt illetve annak a kamatterheit is ki fogják majd nullázni.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Volt a beszámoló végén egy levél, melyben le van írva 
egy 41 millió Forintos összeg. Ami számít, az a 23 millió, a 4 millió és a 8 millió Forint, jól mon-
dom? 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Igen. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Ez összesen 35 millió Forint, de legyen 36 millió Forint. 
Ha volt 41 milliós hiányterv, akkor 5 millió Forint hol van? Ez az összeg akkor nincs lefinanszí-
rozva.  

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Ez mind csak papíron van így. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- A háromnegyed éves beszámolóban az volt benne, 
hogy takarékosan gazdálkodott az önkormányzat, tehát annak az 5 millió Forintnak valahol 
szépen meg kellene lennie. Az hol van? 

Radványi Lajosné pénzügyi főtanácsos- Ez csak akkor lenne így, ha minden teljesült volna, ami 
le van írva.  

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Az a legnagyobb probléma, hogy mindenki megtakarí-
tott, de a beszámolóból úgy jön le, hogy mi képviselők elviszünk minden pénzt. Akkor hol van 
az a fölös pénz? Nagyon sok minden benne volt a költségvetésbe, de nagyon sok minden nem 
is lett kifizetve. 

Radó Tibor polgármester- Ezt az egészet azért írtam meg, mert nekem kimondhatatlanul rosz-
szul esett, hogy egy közös testületi ülésen olyanokat hallottam, hogy labilis és néhol szabályta-
lankodó a fizetése a pitvarosi önkormányzatnak. Már bocsánat, de ez egy az egyben az én tá-
madásom. 

Léka János képviselő- Úgy érzem, ez nekem van irányozva. Jogos volt, amit a közös testületi 
ülésen mondtam. Kezdődött azzal, hogy nem volt időben fizetés; folytatódott azzal, hogy a tisz-
teletdíjakat nem kapjuk meg. Azzal csakis én rendelkezem, az, az enyém. Azt te köteles vagy 
odaadni és nincs jogod megvonni ezt tőlünk. Nincs jogod. És közben te meg virulsz, élsz, nem 
a közösséget veszed figyelembe.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Erre válaszolnék én, ha lehet. Először volt egy megbeszélés, ahol 
az iskolát és a körjegyzőséget beszéltük meg. Másodszorra ült le komolyabban a három pol-



gármester egyeztetni csak az iskolákat. Csanádalberti átnézte az iskola költségvetését, Nagyér 
pedig az óvodáét és szépen lefaragtak belőle nagyon sok mindent, mondván, hogy felesleges. 
A módosítások végig is lettek vezetve a költségvetéseken. Most egy hónapja fordult elő az, 
hogy nem jött pénz. Akkor tájékoztattuk a polgármestereket, hogy mind a két társulás úgy van 
fizetve, hogy a tárgyhavi befizetést fizetik ki az önkormányzatok előre. Eddig a tagönkormány-
zatok csak hó végén fizettek, holott a hó elején fizetést kell adni és gazdálkodni is kell valami-
ből. Most előfordult az először, hogy Pitvaros sem tudta megelőlegezni ezt az összeget. A kör-
jegyzőségnél meg volt az összeg, de megvártuk az iskolát, direkt azért, hogy ne legyen baj az, 
hogy mi hamarabb kapunk fizetést, mint az iskola. Akkor ezt mind a három polgármester meg-
értette. A társulási megállapodást lehet módosítani a hozzájárulások tekintetében, nem gond.  

Radó Tibor polgármester- Egyébként Jani, mond már meg, hogy fizessek, ha nincs pénz? 

Léka János képviselő- Vitatkozunk, de nincs értelme. Az előbb is mondtam, neked csak kell a 
pénz és a pozíció. Ezért jöttél vissza. Lett volna olyan jelölt, aki ingyen elvállalta volt a polgár-
mesterséget, csak te nem tudod. Egyszer vagy kétszer kellett volna lemondanod a fizetésedről, 
vagy legalább a feléről, de nem, neked kell a pénz. Neked kell itt minden. A társulási megálla-
podásokat, ha láttátok, hogy így nem működik, már rég lehetett volna módosítani. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- A polgármester felajánlotta a képviselőtestületnek, hogy hat órá-
ban végzi a munkáját hivatalosan az ennek megfelelő bérért, de ezt meg ti nem fogadtátok el. 
Ezzel minimum havi 100.000 Forintot lehetett volna spórolni. 

Radó Tibor polgármester- Aki a polgármester tájékoztatójával egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Polgármester tájékoztatója 

268/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester tájékoztatóját 
a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadta. 

 
 
4. Napirendi pont: Az önkormányzat 2012. évi költsé gvetési rendeletének módosí-
tása. 

Radó Tibor polgármester- Aki a rendelet módosításával egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

24/2012. (XII.20.) számú 

önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2012. évi költségvetésének módosítá sáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
5. Napirendi pont: 2013. évi átmeneti rendelet mega lkotása. 

Radó Tibor polgármester- Aki a rendelet megalkotásával egyetért, kérem, szavazzon 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

25/2012. (XII.20.) számú 

önkormányzati rendelete 

a 2013. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti szab ályairól. 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 



6. Napirendi pont: Az önkormányzat SZMSZ-ének módos ítása. 

Radó Tibor polgármester Az iskola államnak történő átadása folytán, valamint a járások meg-
alakulása miatt szakfeladataink egy része megszűnik, ezért azokat az SZMSZ mellékletéből 
törölni kell. Aki a rendelet módosításával egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

26/2012. (XII.20.) számú 

önkormányzati rendelete 

az önkormányzat szervezeti és m űködési szabályzatáról szóló 8/2011.(VIII.02.) önkor -
mányzati rendelet módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
7. Napirendi pont: Szilárd hulladékkezelési közszol gáltatásról szóló rendelet mó-
dosítása. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Tekintettel arra, hogy 2013. január 01-től az önkormányzat nem 
állapíthatja meg a szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás díjait, ezért az erre vonatkozó parag-
rafusokat, valamint a mellékletet a rendeletből hatályon kívül kell helyezni. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

27/2012. (XII.20.) számú 

önkormányzati rendelete 

a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hullad ékkezelési helyi közszolgáltatásról 
szóló 17/2009. (XII.17.) önkormányzati rendelet mód osításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
8. Napirendi pont: Temet ői díjak felülvizsgálata- rendeletmódosítás. 

Léka János képviselő- Úgy látom, hogy mindenáron el akarjuk passzolni ezt a temetőt.  

Radó Tibor polgármester- Az én javaslatom is arról szól, hogy ne adjuk át, csak emeljünk a dí-
jakon. 

Léka János képviselő- Te is tudsz emelni ám nagyon. Tudod mondani, hogy egyrészről mennyi 
pénz jöjjön be, de a másik oldalról meg hagyod hagy fusson a pénz. 2.500 Forintról akarsz 
emelni 20.000 Forint+áfára. Szerintem legyen egy 6.000 Forint 25 évre a sírmegváltás. Biztos, 
hogy emelni kell, de kötelező feladat, ha kell az „élő” lakosság, akkor kelljen a „holt” is, kelljen a 
temető is. Legyen ez a mi gondunk. A ravatalozó is legyen 6.000 Forint, de az se legyen 10.000 
Forint. Sajnos a temetés maga sokba kerül. 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Te mondod, hogy maradjon a temető Jani. Az önkormányzatnak 
nem feladata, hogy effektív is ő végezzen el minden feladatot. Az orvos is kötelező feladat, de 
doktornő látja el, mint vállalkozó. Az „mindegy”, hogy ki csinálja, az a lényeg, hogy biztosítva 
legyen a feladat. Valóban Nagyér és Albert sem adta ki a temetőt. Te 2.000 Forinttal mondtál 
kevesebbet, de vedd figyelembe, hogy a hölgy, az pitvarosi lakosokat is alkalmazna meg rend-
be tenne igen sok mindent. Akkor kérdezem tőled, hogy melyik is a jobb? 

Radó Tibor polgármester- Jó az a 6.000 Forintot emelés, de csak akkor fogadom el, ha majd az 
esetleges különbözetet valaki majd odarakja, mert én nem fogom. 

Léka János képviselő- Érdekes ez, a kaput emlegetitek állandóan. Társadalmi munkában vagy 
százan megcsinálnák azt a kaput. Én lassan egyébként már az önkormányzatot is kiadnám vál-



lalkozásba, mert az biztos megtalálná a forrásokat, ő legalább be tudna hajtani mindent. Te 
vagy felháborodva Tibi, te vezetsz félre minket, én meg ezt nem tűröm el neked. Mikor megala-
kult a testület azt mondtam, egy jó csapat lesz belőle majd. Aztán borult minden, elkezdődtek a 
kerékpártárolós problémák, aztán jön az, hogy egy kicsit félrebeszélsz.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ne haragudj, Tibinek a kerékpártároló volt az első pályázata. 

Léka János képviselő- És elő van írva, hogy hibázni kell rögtön? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Ebben igazad van, de ha helyre lett téve, nem értem mi a nagy 
baj, ez bárkivel előfordulhatott volna. 

Léka János képviselő- Azért ne haragudjatok, mindenkit felelősségre lehet vonni, csak a pol-
gármestert nem? Hogy is van ez? 

Radó Tibor polgármester- Elhangzott egy javaslat, miszerint 6.000-6.000 Forint legyen a díj. De 
előbb szavazzunk, hogy egyáltalán kiadjuk e vállalkozásba a temetőt. Aki egyetért azzal, hogy 
ne legyen kiadva a temető vállalkozásba, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület a temető vállalkozásba való kiadásáról szóló javaslatról 2 igen és 3 tartóz-
kodó szavazattal nem hozott határozatot. 

Radó Tibor polgármester- Kérem, aki a 6.000 Forintos sírhelymegváltási összeggel és a 6.000  

Forintos ravatalozóhasználattal egyetért, az kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 3 igen és 2 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Sírhelymegváltás és ravatalozóhasználat díjának megemelése 

269/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a sírhelymegváltás és a rava-
talozóhasználat díját egyaránt 6.000-6.000 Forinttal emeli január 01. napjától. E díj-
emelést a testület rendeletbe foglalja. 

 
Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Felhívom a figyelmeteket, hogy ez a határozat önmagában nem áll 
meg, csak akkor, ha a testület a határozatban foglaltakat a rendelet részévé teszi. A rendelet 
meghozatalához azonban minősített többség kell, tehát az előző határozatban foglaltak csak 
akkor hatályosulnak, ha a rendelet részét képezik. A rendelet megalkotásához négy igen sza-
vazat szükséges, ha ez nincs meg akkor nem lesz módosítva a rendelet. 

Radó Tibor polgármester- Ezek figyelembevételével viszont megállapítom, hogy a három sza-
vazat nem elég a rendeletmódosításhoz, tehát a temetőrendelet változatlanul marad. Ettől füg-
getlenül továbbra is javasolom, hogy ki kellene adni üzemeltetésbe, melyet a következő testületi 
ülésen is előterjesztek. 

 
 
9. Napirendi pont: BM öner ő pályázati támogatásról lemondás. 

Radó Tibor polgármester- A KEOP napkollektoros-hőszivattyús pályázatunkhoz BM önerő alap-
támogatást igényeltünk. Tekintettel arra, hogy a konszolidáció folytán kiegyenlítésre került ön-
kormányzatunknál az önerő, ezért a megkötött támogatási szerződést illetve a kért összeget le 
kell mondanunk. Kérem, hogy ezt határozattal erősítse meg a testület. Aki ezzel egyetért, ké-
rem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  BM önerő támogatásról való lemondás 

270/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  



Pitvaros Község Önkormányzata BMÖNAL-054-1151424-06. szám alatt támoga-
tási szerződést kötött a Belügyminisztériummal a „Megújuló energiafelhasználás Pitva-
ros Önkormányzat közfeladatot ellátó épületeiben” elnevezésű KEOP- 4.2.0-A/09-
2010-0096. számon nyilvántartott Környezet és Energia Operatív Program keretében 
megvalósuló beruházás költségeinek saját forrás kiegészítéséhez nyújtott vissza nem 
térítendő támogatásra, melynek összege 9.617.324 Forint. 
Tekintettel az önkormányzati konszolidációs támogatásra a Képviselőtestület a támo-
gatási szerződésbe foglalt támogatási összegről a mai napon lemond.  

 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal 
Értesül:  Belügyminisztérium 

 
 
10. Napirendi pont: Makói Kistérség Mozgókönyvtári Szolgáltatási Társulás meg-
szüntetése. 

Radó Tibor polgármester- Az anyag írásban kiküldésre került, aki ezzel egyetért, kérem, sza-
vazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Makói Kistérség Mozgókönyvtári Szolgáltatási Társulás megszüntetése 

271/2012. (XII.20.) 

H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete - mint társult tag - úgy határoz, 
hogy a helyi önkormányzatok együttműködéseiről és társulásairól szóló 1997. évi 
CXXXV. törvény 4. § (1) bekezdés b) pontjában foglaltak alapján 2012. december 31. 
napjával megszünteti a Makói Kistérség Mozgókönyvtári Szolgáltatási Társulását. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: a továbbításra azonnal 
Értesül:  Makói Kistérség Többcélú Társulása 

 
 
11. Napirendi pont: Makó- Térségi Víziközm ű Kft. jegyzett t őke emelése.  

Radó Tibor polgármester- Az anyag írásban kiküldésre került, kérem a testületet, hogy annak 
alapján szavazza meg a törzstőke emelését.  

A képviselőtestület 4 igen és 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Víziközmű vagyon felértékelése 

272/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Pitvaros Községnek a 
Víziközmű Kft-nél jegyzett tőkéjét az eredménytartalék terhére 420.000 Forintról 2012. 
december 31. napjával 880.000 Forintra emeli. Felhatalmazza a polgármestert a törzs-
tőke emeléssel kapcsolatos intézkedések megtételére.  

Felelős:  Radó Tibor polgármester 
Határid ő: azonnal 
Értesül: Makó- Térségi Víziközmű Kft.  

 
 
 
 



12. Napirendi pont: A Tótkomlósi Önkormányzati T űzoltósághoz hozzájárulás 
megállapítása.  

Radó Tibor polgármester- Az anyag szintén írásban kiküldésre került, aki azzal egyetért, kérem, 
szavazzon. 

Dénes László képviselő- Én javaslom, hogy ezt a napirendi pontot a költségvetés tárgyalásáig 
halasszuk el. Még nem lehet tudni, mi lesz a tűzoltóságokkal. Nem tudni, hogy állami kézbe ke-
rülnek vagy, mint önkéntes tűzoltóságok fognak működni. Én támogatom a tűzoltóságot, de 
szerintem járjátok körbe előtte ezt a témát, feneketlen kútba ne akarjunk pénzt rakni, ha nem 
muszáj.  

Radó Tibor polgármester- Aki ezzel a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Tótkomlósi Önkormányzati Tűzoltóság működéséhez való hozzájárulás 

273/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Tótkomlósi Önkormányzati 
Tűzoltóság működéséhez való hozzájárulás mértékéről történő szavazást az önkor-
mányzat költségvetésének tárgyalásáig elhalasztja. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 
Értesül:  Tótkomlósi Önkormányzati Tűzoltóság 

 
 
13. Napirendi pont: Asztalok készítésér ől szóló határozat visszavonása.  

Radó Tibor polgármester- A napirendi pontról szintén írásos anyag lett küldve, aki azzal a ja-
vaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 4 igen és 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Asztalok készítéséről szóló határozat visszavonása 

274/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 2000-es évek elején döntött 
arról, hogy a falunap, valamint egyéb rendezvények alkalmával használt 12 személyes 
fa asztalokat azok használhatatlanná válása esetén évente pótolja. Tekintettel arra, 
hogy az önkormányzatnak ezen asztalok elkészítésére, gyártására való lehetősége 
megszűnt, valamint pénzügyi helyzete sem teszi ezt lehetővé, ezért a határozatát visz-
szavonja. 

 
 
14. Napirendi pont: Tájékoztató pályázatainkról és új pályázati lehet őségekr ől il-
letve a kerékpártárolóról.  

Radó Tibor polgármester- Volt itt egy kérés a kerékpártárolóval kapcsolatban. A pályázat záró 
dátuma 2012. december 31., ez teljesülni is fog. A pályázat három részből tevődött össze, volt 
egy fizikai kivitelezés az iskola épületénél, az orvosi rendelőnél napokon belül elvégzik a mun-
kát. Nekünk kell még majd a kerítést helyreállítani. A kerékpárok beszerzése még 2011-ben 
megtörtént. Ha jól gondolom, akkor Jani a kérdésed inkább a kerékpárok bérlésére vonatkozik. 

Léka János képviselő- Igen. Én javaslom, hogy ne adjuk ki senkinek. Ha jön egy csoport, nem 
tudsz adni biciklit. Ezek a mostani biciklik nem olyan jók, mint amik régen voltak; tönkremennek 
rövid időn belül. Én javaslom, hogy ne adjuk ki. 

Radó Tibor polgármester- A pályázat része, hogy a kerékpárokat bérleményként ki kell adni. 



Léka János képviselő- Persze, ki kell adni, de nem napi használatra. 

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Igaza van Janinak. Rendezvényekre kellene megtartani 
ezeket a kerékpárokat, akkor kellene használni, nem napi szinten. 

Anderkó Attila képviselő- Ezzel én is egyetértek. 

Radó Tibor polgármester- Jelenleg két hónapos bérleti szerződésen keresztül van kiadva a ke-
rékpár. Tehát elhangzott javaslat alapján, akkor, aki egyetért, hogy a kerékpárok ezentúl csak 
rendezvényekkor legyenek kiadva, kérem, szavazzon. 

Léka János képviselő- Ha lejár a bérleti szerződés, utána csak rendezvényekhez, túrákhoz le-
gyenek kiadva csoportoknak, gyerekeknek. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Kerékpárok bérlete 

275/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a KEOP pályázaton elnyert 
kerékpárokat csak rendezvényekhez, túrákhoz rendeli bérbe adni. A napi használatú 
bérletet megszünteti. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal illetve a jelenlegi bérletek lejártának napjával 

 

Radó Tibor polgármester- Tájékoztatásként elmondom, hogy az óvodai kazánprogram is lezá-
rult. Ennek elszámolása elkészült, a kazán üzemel, de magát a gázkazánt is meghagytuk.  

Következő pályázat a napelemes pályázat. Szombaton kaptuk az értesítést miszerint nyert a 
pályázat. Január 20-ig nem lehet lehívást kezdeményezni. Az áfa és az önerő változása miatt, 
most nyilatkozatot is kellene tennünk, illetve határozatot kell hoznunk. A lényeg, hogy maga-
sabb támogatási összeget kérünk, mint ami eredetileg a pályázatban szerepel illetve az önerő is 
ennek arányában változik. 

Cződör Attila műszaki főtanácsos- Ami támogatást kapunk, az 39.652.733 Forint, az egész pá-
lyázat 46.650.275 Forint, a kettő különbözete pedig az önrész. 

Radó Tibor polgármester- Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  KEOP-4.2.0/A/11-2011-0652 pályázathoz ÁFA kompenzáció igénylése 

276/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a KEOP-4.2.0/A/11-2011-
0652 azonosítószámú pályázathoz kapcsolódóan – a módosított 4/2011.(I.28.) Kor-
mányrendelet alapján – igényt tart az ÁFA kompenzáció miatt megemelt támogatási 
összegre az alábbiak szerint: 

A pályázatban rögzített állapot: 

A pályázat elszámolható összköltsége bruttó: 45.915.625.-Ft 
Támogatási összeg: 39.028.281.-Ft 
Önerő: 6.887.344.-FT 
 
Kompenzáció miatt megemelt összeg: 

A pályázat elszámolható összköltsége bruttó: 46.650275.-Ft 
Támogatási összeg: 39.652733.-Ft 
Önerő: 6.997.542.-FT 
ÁFA kompenzáció miatti támogatási növekmény: 624.45 2.-Ft. 



Az ÁFA kompenzáció miatti öner ő növekménye: 110.198.- Ft 
 
A képviselőtestület kijelenti, hogy az ÁFA növekmény miatti emelés és annak elszámo-
lása a pályázatban tett eddigi nyilatkozatait, kötelezettségvállalásait nem befolyásolja.  
Az önkormányzat vállalja, hogy az ÁFA növekménnyel megemelt önerő összegét – 
mely összesen 6.997.542.-Ft-ot tesz ki, - a 2013. évi költségvetésébe betervezi, az 
rendelkezésre áll. 
 
Felelős:  polgármester 
Határid ő: azonnal 
Értesül:  Nemzeti Környezetvédelmi és Energia Központ NKft. 
 

 

Radó Tibor polgármester- Négy start mintaprogramos pályázatot adtunk be. Mezőgazdasági, 
bio és megújuló illetve közút és belvíz pályázat. A mezőgazdasági pályázatnál 3,5 hektáros te-
rületen fogunk gazdálkodni. A bio és megújuló pályázat kimondottan bio brikett gyártására vo-
natkozik. A belvizes pályázatnál a Dózsa, az Ady és a Móricz utcákban lenne kiépítve a vízel-
vezetők. Továbbá a már elkészült árkok helyreállítása is megtörténne, sajnos vannak olyan ár-
kok, amelyeknél vannak problémák, ezt is meg tudnánk oldani.  

Léka János képviselő- Kérdezném, hogy mennyi bála van naponta elhasználva körülbelül? 

Cződör Attila műszaki főtanácsos- 12-13. 

Léka János képviselő- Az óvodánál mivel tüzeltek? 

Cződör Attila műszaki főtanácsos- Eddig fával tüzeltek jobban. 

Léka János képviselő- Az óvoda kéménye nagyon jó helyen van, ott lehet száraz repcével is 
tüzelni. 
 
 
15. Napirendi pont: Tájékoztató a 2013. január else jén várható alkalmazott lét-
számról.  

Radó Tibor polgármester- Következő a tájékoztató a 2013. január elsején várható alkalmazott 
létszámról. Azt tudni kell, hogy az érvényben lévő keretlétszám jelenleg sincs feltöltve a megfe-
lelő létszámban, de úgy érzem, hogy amíg a feladatokat el tudjuk végezni, addig nem szüksé-
ges minden áron a bérfizetésből eredő adósságcsapdába hajszolni az önkormányzatot. Január 
elsejétől további létszámcsökkenést javasolok végrehajtani. Ennek egyik oka, hogy a körjegy-
zőségi központ átszervezése miatt kisebb feladatok lesznek az önkormányzat épületében, ezért 
az ott dolgozót csökkentett munkaidőben kívánom foglalkoztatni. A dolgozóval beszéltem, ő ezt 
így is elvállalná. Aki ezzel a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 4 igen és 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Takarító foglalkoztatása 

277/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete tudomásul veszi, hogy a Kör-
jegyzőségi Hivatalba foglalkoztatott takarító nem teljes, hanem csökkentett munkaidő-
ben lesz foglalkoztatva 2013. január 01-től. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 

 
 
 
 



16. Napirendi pont: Egyebek.  

Tájékoztató a Mikrotérségi dolgozók elhelyezéséről 

Anderkó Attila képviselő- Én szeretném, ha megbeszélnék az én kérdésemet is közben, ha nem 
baj. Nekem nemsokára el kellene mennem. Van egy fájó pont nekem. 2011-ben két vidéki dol-
gozóval bővültünk, Évivel és Anitával. Egy ideig jó is volt minden, aztán az év elején, visszavit-
ték őket a polgármesterek. Az tudott dolog volt, hogy ugyanúgy csak a saját településük munká-
ját végezték. Most lehet hallani, hogy a pénzügy és az adó is Nagyéren lesz. A mi dolgozónk 
Nagyéren majd szintén csak Pitvaros dolgait fogja vinni? 

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Nem. Eddig úgy működött, hogy volt egy körjegyző, aki ide-oda 
rohangált. Minimum a pénzügynek egy helyen kell lenni, mert nem megy ez így tovább. Bejött a 
pénzügy Csanádalbertiről is és Nagyérről is, de közbejött, hogy az egyik nagyéri kolléganő el-
ment szülni és így Nagyéren új dolgozó lett felvéve. A polgármester kérte, hogy vihesse vissza 
Évit, mert muszáj segíteni az új dolgozónak, legalább a betanulási időszak erejéig. Rendben 
van, visszavitte. Erre jött a másik polgármester, hogy akkor ő is elviszi Anitát. Közbe volt egy 
választás itt Pitvaroson és én nem foglalkoztam azzal, hogy mindenki visszakerüljön a helyére 
és ne legyen baj. Állandósult az ottlét.  

 

(Anderkó Attila képviselő elment.) 

Diákönkormányzat támogatási kérelme 

Radó Tibor polgármester- Következő a diákönkormányzat támogatási kérelme. Az anyag írás-
ban kiküldésre került, kérdés ezzel kapcsolatban? 

Dénes László képviselő- Én javaslom, hogy ezt napoljuk el a költségvetés tárgyalásáig, akkor 
szoktunk ilyeneket megbeszélni. 

Radó Tibor polgármester- Aki ezzel a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon 

A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Diákönkormányzat támogatása 

278/2012. (XII.20.) 
H A T Á R O Z A T 

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Diákönkormányzat támoga-
tási kérelmének megtárgyalását a 2013. évi költségvetés tárgyalásáig elhalasztja. 

Felelős:  polgármester 
Határid ő: bentiek szerint 
Értesül:  Diákönkormányzat 

 

Sportkör támogatási kérelme és a tiszteletdíjak kifizetése 

Radó Tibor polgármester- A Sportkör és a tiszteletdíjakat kellene megbeszélnünk, de ismétlem, 
hogy nincs pénzünk, nem tudunk kifizetni semmit.  

Dénes László képviselő- Ha most sem lesz kifizetve, akkor az, jövőre elveszik. Igenis kérjük, 
hogy legyen kifizetve.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Az a baj, hogy nem lehet sehogy elszámolni. 

 

Léka János képviselő- Még megkérdezem, hogy mi az igaz abból, hogy még mindig nem tud-
nak a gyerekek öltözni rendesen? Megbeszéltük, hogy a kazán el lesz kerítve. 

Radó Tibor polgármester- A kazán el is lett kerítve. 



Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő- Kötelező a feladat ellátása. Farkas Éváék elmondták, 
hogy rezsidíjat fognak fizetni a kiszámolt terület alapján. Az önkormányzatnak vállalnia kell a 
helyiség biztosítását.  

Dr. Sarkadi Péter körjegyző- Igen, ez rendbe is van. Arra várunk, hogy végre kijöjjenek.  

Radó Tibor polgármester- Kérdezném, hogy valakinek még esetleg kérdése vagy észrevétele? 
Amennyiben nincs, én megköszönöm a részvételt és a testületi ülést bezárom. 

 
Kmft. 

 Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter 
 polgármester körjegyző 
 
 
Bertáné Kecskeméti Katalin Léka János 
 jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő 


